
17–19 травня 2010 року 
відбувся IV Всеукраїнський 
фестиваль науки. 

Серед організаторів 
фестивалю НАНУ, МОН 
України, національні 
академії, НТУУ «КПІ», 
КНУ ім.Шевченка,  Мала 
академія наук України. 
Партнери фестивалю: 
Посольство Французької 
Республіки в Україні, 
Посольство Федеративної 
Республіки Німеччина 
в Україні, Французький 
культурний центр, Німецька 
служба академічних 
обмінів...  

Метою проведення 
Фестивалю науки в Україні 
є широке інформування 
суспільства про наукові 
досягнення і практичні 
розробки вітчизняних 
наукових установ і ВНЗ. В 
рамках Фестивалю науки 
проведені  різноманітні 
заходи — дні відкритих 
дверей в академічних 
установах і вищих 
навчальних закладах, 
виступи провідних вчених 
з популярними лекціями, 
виставки, екскурсії до 
лабораторій та музеїв, 
засідання круглих столів, 
презентації інноваційних 
розробок, демонстрації 
науково-популярних 
фільмів тощо... 

19 травня у Запоріжжі 
на базі Науково-технічного 
центру панорамних 
акустичних систем 
відбулися Круглий стіл 
«Розвиток науки на рубежі 
століть»  та розширене 
урочисте засідання 
Науково-технічної ради... 

...Вже на початку 
квітня було зрозу-
міло, що срібні 
медалі завоює 
ко-манда “ЗДІА”. 
На завершальному 
турі в м. Бровари 
в двох фінальних 
матчах зійшлися 
володарі золотих 
медалей “Смарт” 
(Кривий Ріг) і  “ЗДІА” 
(Запоріжжя).

На матчі були присутні міністр у справах сім’ї та молоді 
України Сафіуллін Р.С. та президент федерації гандболу 
України Третяків В.М. Усі зійшлися в думці, що наша команда 
перспективна і, якщо вирішиться питання про фінансування, ми 
чекатимемо золоті медалі чемпіонату України і гідний виступ на 
європейській арені.

І знову вручення 
дипломів та 

грамот молодим  
науковцям, 

переможцям 
студентських 

олімпіад...



Наука – рушійна 
сила прогресу. А 
прогрес і прагнення 
досягти найвищих 
р е з у л ь т а т і в 
н е м о ж л и в о 
зупинити. Тому 
вдень і вночі 
працюють науковці 
на благо Бать-
ківщини.

Ось і в нашій найкращій у світі академії 
працюють і навчаються такі талановиті та 
інтелектуально розвинуті люди. 

Нещодавно нам випала нагода 
по-спілкуватися з професором, доктором 
технічних наук Іваном Федоровичем 
Червоним, який присвятив усе своє життя 
науці та зараз у такому ж дусі виховує 
свою зміну, молодих науковців.

У грудні 2009 року в словацькому 
журналі «Acta Mechanica Slovaca» 
вийшла стаття завідувача кафедри 
металургії кольорових металів І.Ф. Чер-
воного та його учня, аспіранта кафедри 
МКМ Д.О. Листопада під назвою «Thermo-
dynamic Laws of Impurities in the Titanium 
Sponge Inflow During its Production» 
— «Термодинамічний аналіз джерел 
потрапляння домішок в титанову губку із 
матеріла реактора». 

Іван Федорович розповів про 
передісторію публікування цієї наукової 
роботи в відомому словацькому журналі. 
Науковці словацького університету 
(Technical University of Kosice), в рамках 
співробітництва і обміну досвідом, 
за-пропонували кафедрі МКМ 
опублікувати свої роботи в журналі, 
який читають провідні науковці Європи. 
Порадившись на кафедрі,  вирішили 

надіслати чотири статті, але привернула 
увагу редакції і дійшла до друку лише 
вказана робота. Вона привабила 
редакторів журналу своєю новизною, 
оригінальністю тема-тики, а також 
яскравістю ілюстрацій і доступністю 
матеріалу. Ця стаття є частиною 
дисертаційної роботи Дмитра Листопада. 
Він самостійно займався її перекладом на 
англійську мову. В матеріалі представлені 
результати термодинамічного аналізу 
надходження домішок в титанову губку 
в процесі її виробництва. Актуальністю 
цієї статті є те, що автор у висновках 
пропонує умови, які призведуть до 
зменшення забруднення титану, а також 
тим, що результати роботи вирішують 
деякі технологічні проблеми, які постають 
на титаномагнієвому комбінаті, і до того ж 
ці розробки захищені патентами України.

Нещодавно Д.О. Листопад  приїхав 
з міжнародної науково-технічної кон-
ференції «Титан-2010 в СНГ», яка про-
ходила в м. Єкатеринбург (Росія). На ній 
І.Ф. Червоний разом зі своїм учнем Д. 
Листопадом за новизну та оригінальність 
матеріалів доповіді були нагороджені 
дипломами. 

Справа науки - служити людям Прогрес науки визначається
працями її вчених

і цінністю їхніх відкриттів.
Луі Пастер

Іван Федорович розповів, що широка 
географія публікацій наукових праць, і 
активне патентування наукових розробок 
засвідчує наукову цінність дисертаційної 
роботи. Тому стаття в журналі «Acta 
Mechanica Slovaca» є дуже доречною.

Науковці кафедри МКМ публікуються 
у ВАКівському виданні академії 
(збір-ка наукових праць «Металургія»), 
в спеціалізованих журналах Запоріжжя 
(«Збірник наукових праць ЗНТУ»), 
Дніпропетровська («Теорія і практика 
металургії»), Донецька, Києва, Черкас, в 
російських виданнях («Неорганические 
материалы», «Цветные металлы»), а також 
в Болгарії.

Тож побажаємо нашим науковцям 
подальшого натхнення та успіхів 
в їхній складній, але дуже цікавій і 
захоплюючій роботі. А особисто Дмитру 
Олександровичу — вдало захистити 
кандидатську дисертацію.

Сніжана ГУСЬКОВА, 

13 травня відбулося чергове засідання Вченої ради. Для 
обговорення було запропоновано 9 питань. Але на початку, як 
повелося, пройшла невеличка церемонія нагородження наших 
колег та студентів академії. Диплом кандидата наук вручено 
доценту кафедри ФБМЕ Сергію Ігоровичу Павліку.  Далі засідання 
проходило відповідно до порядку денного. 

Про роботу каф. ПЦБ (доповідач —  зав. каф ПЦБ Павлов І.Д., 
голова комісії — Воденніков С. А.).

Про освітницько-оздоровчу програму ЗДІА на 2010-2015рр. 
«Здоров’я молоді — здоров’я нації» (доповідач: проректор з НПР 
Ніконова З.А.).

Звіти докторантів Конащука В.Л., Коваленко О.В., Єгорова С.Г.
Про присвоєння вченого звання професора ЗДІА доц. 

С.О.Гаврилку (доповідач: ректор Пожуєв В.І).
Про коригування тем кандидатських дисертацій (доповідач: 

проректор з НПР Пазюк М.Ю.).
Про затвердження додаткових програм до кандидатського іспиту 

(доповідач:  проректор з НПР Пазюк М.Ю.).
Про заміну наукових керівників аспірантам   (доповідач: 

проректор з НПР Пазюк М.Ю.).
Про прикріплення пошукувача  (доповідач:   проректор з НПР 

Пазюк М.Ю.).
Про видання монографій (доповідач:   проректор з НПР 

ПазюкМ.Ю.).

28 травня міністр освіти і науки 
Дмитро Табачник побував на свят-
ковому концерті, присвяченому 
5-річному ювілею Всеукраїнської студентської ради.

«Шановні ювіляри! Вітаю вас з тим, що вже 5 років 
Міністерство освіти і науки успішно співпрацює з 
Всеукраїнською студентською радою. Я думаю, що 
сьогоднішній ваш ювілей — це привід для певної 
інвентаризації успіхів, здобутків. Нам би дуже хотілось, 
щоб студентське самоврядування стало не лише 
формальною ознакою громадського суспільства, але й щоб 
ви так само запекло займались дорослими проблемами 
вищих навчальних закладів, законодавчою роботою, 
проектуванням нових норм, за якими в майбутньому буде 
жити освіта. Адже авторитет будь-якої організації - це 
ті справи, які вона ініціювала, пролобіювала і довела до 
кінця», — зазначив Дмитро Володимирович.

Дмитро Табачник також нагадав про свою пропозицію 
спільно з представниками студентського самоврядування 
створити ряд нормативних актів про академічну та 
соціальну стипендію, розподіл стипендіального фонду, 
проблеми гуртожитків тощо, висловив побажання все ж 
таки отримати від ВСР пропозиції та ініціативи з цих та 
інших питань.

Міністр нагородив найкращих активістів студентського 
самоврядування грамотами МОНУ та побажав ВСРівцям 
«успіхів, які б вражали своїм розмахом».

ЮВІЛей  ВСеУКРАїНСьКОї  
СТУДеНТСьКОї  РАДи


